DOI: 10.18572/2072-4438-2018-5-29-32

## Характеристика личности осужденных мужчин, признанных злостными нарушителями установленного порядка отбывания наказания

Смирнов Александр Михайлович, старший научный сотрудник НИЦ-2 Научно-исследовательского института ФСИН России, кандидат юридических наук, доцент

e-mail: vipnauka@list.ru ORCID 0000-0003-4779-4971

В статье на основе анализа данных, отражающих поведенческую активность и мировоззрение осужденных мужчин, признанных злостными нарушителями установленного порядка отбывания наказания, изложена их характеристика, включающая в себя социально-демографические, уголовно-правовые, уголовно-исполнительные и психологические признаки, позволяющая сотрудникам исправительных учреждений выделять данных осужденных из общей массы спецконтингента и реализовывать в их отношении наиболее эффективные меры исправительного воздействия.

**Ключевые слова:** осужденный, лишение свободы, исправительный процесс, злостное нарушение установленного порядка отбывания наказания, криминальная субкультура.

## Characteristics of the Identity of Convicted Males Acknowledged as Malicious Violators of the Established Sentence Serving Procedure

Smirnov Aleksandr M.
Senior Research Scientist of Research Center No. 2 of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia
Candidate of Legal Sciences
Associate Professor

In the article, based on the analysis of data reflecting the behavioral activity and outlook of convicted men, recognized as malicious violators of the established order of serving punishment, their characteristic is formulated, including socio-demographic, criminal law, criminal executive and psychological signs allowing employees of correctional establish the data of convicts from the general mass of the special contingent and implement the most effective measures of corrective action in their respect.

**Keywords:** convict, deprivation of liberty, correctional process, malicious violation of the established order of serving punishment, criminal subculture.